
Прадстаўнікі  Беларускага
Фонду  міру  падарылі  свята
юным  пацыентам  дзіцячага
цэнтра  медыцынскай
рэабілітацыі “Верасок”

Акцыя “Нашы дзеці” набірае абароты, а ў Гомельскім раёне з
кожным  днём  становіцца  ўсё  больш  адрасоў,  дзе  дзеці
атрымліваюць доўгачаканыя віншаванні і падарункі. Навагодняе
свята  прыйшло  і  ў  абласны  дзіцячы  цэнтр  медыцынскай
рэабілітацыі “Верасок”, дзе знаходзяцца на лячэнні 42 дзіцяці.
Для іх Гомельская раённая арганізацыя ГА «Беларускі фонд міру»
набыла  доўгачаканую  ёлку,  якую  маленькія  пацыенты  разам  з
калектывам медустановы змаглі святочна ўпрыгожыць.

Дабрачынная акцыя “Нашы дзеці”, якая праходзіць з 1995 года
пад патранатам Кіраўніка дзяржавы, накіравана на ўмацаванне
грамадства, яднанне ўсіх нас. І яе асноўная задача-не пакінуць
без увагі ніводнага дзіцяці, такую думку выказала старшыня
Гомельскай раённай арганізацыі ГА “Беларускі фонд міру” Ірына
Траццяк:

https://gomelisp.gov.by/be/pradsta-niki-belaruskaga-fondu-miru-padaryli-svyata-junym-pacyentam-dzicyachaga-centra-medycynskaj-reabilitacyi-verasok/
https://gomelisp.gov.by/be/pradsta-niki-belaruskaga-fondu-miru-padaryli-svyata-junym-pacyentam-dzicyachaga-centra-medycynskaj-reabilitacyi-verasok/
https://gomelisp.gov.by/be/pradsta-niki-belaruskaga-fondu-miru-padaryli-svyata-junym-pacyentam-dzicyachaga-centra-medycynskaj-reabilitacyi-verasok/
https://gomelisp.gov.by/be/pradsta-niki-belaruskaga-fondu-miru-padaryli-svyata-junym-pacyentam-dzicyachaga-centra-medycynskaj-reabilitacyi-verasok/
https://gomelisp.gov.by/be/pradsta-niki-belaruskaga-fondu-miru-padaryli-svyata-junym-pacyentam-dzicyachaga-centra-medycynskaj-reabilitacyi-verasok/


–  Дзецям,  якія  па  стане  здароўя  ў  гэтыя  святочныя  дні
вымушаныя знаходзіцца ў тых ці іншых медустановах, асабліва
патрэбныя  станоўчыя  эмоцыі.  І  такі  падарунак,  у  выглядзе
навагодняй прыгажуні – ёлкі, дазволіць дзецям адчуць атмасферу
навагодняй казкі, чараўніцтва і выканання жаданняў.

Навагоднюю  праграму  для  маленькіх  пацыентаў  падрыхтавалі
артысты Цэнтра культуры Гомельскага раёна.







Ірына Канавалава

Фота Дар’і КАЙМОВІЧ

Тэкст узяты з сайта https://sozhnews.by

Кіраўнік дзяржавы сустрэўся з
актывам  Гомельскай  вобласці,
сваім меркаваннем ад сустрэчы
падзялілася  старшыня
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райсавета  дэпутатаў  Вікторыя
Ладуцька

Старшыня  Гомельскага  раённага  Савета  дэпутатаў  Вікторыя
Ладуцька:

–  Не  першы  раз  мне  ўдаецца  прысутнічаць  на  сустрэчы  з
Кіраўніком дзяржавы. І кожны раз гучаць выразныя пасылы і
акцэнты па тых ці іншых напрамках развіцця, якія з’яўляюцца
своеасаблівай «дарожнай картай» далейшых дзеянняў для мясцовых
органаў улады і дэпутацкага корпуса. Эфектыўнае функцыянаванне
любой сферы эканомікі залежыць ад кадравага складу, У гэтым
кірунку Прэзідэнт адзначыў, што ў Гомельскай вобласці трэба
будзе  правесці  сур’ёзную  працу  па  фарміраванні  кадравага
патэнцыялу.  Кіраўнік  дзяржавы  абазначыў  напрамкі,  працу  па
якім  варта  ўзмацняць:  сельская  гаспадарка,  прамысловасць,
фарміраванне спрыяльнага інвестыцыйнага клімату.
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Генадзь  Суздалеў:  «Прышчэпка
— дзейсная мера прафілактыкі»

Шматлікія сустрэчы з людзьмі ў фармаце афлайн, жыццё і праца ў
пастаянным  руху-звычайны  рытм  любога  кіраўніка.  А  калі  ён
узначальвае  сельгаспрадпрыемства,  нагрузка  павялічваецца  ў
разы.  Таму  ў  няпростых  санітарна-эпідэміялагічных  умовах
неабходная  адмысловая  абарона  ад  захворвання  коронавирусной
інфекцыяй.  Дырэктар  КСУП  «Цяплічнае»  Генадзь  Суздалеў
падзяліўся з журналістам «Маяка» уласным вопытам барацьбы з
захворваннем:

– Прышчэпку ад Covid-19 зрабіў яшчэ ў чэрвені. Па-першае, таму
што не хацелася захварэць, або ў крайнім выпадку, перанесці
хвароба лёгка. У сутнасці, так яно і здарылася восенню. Калі
захварэў, то лячыўся дома, Умовы стацыянара не спатрэбіліся. У
гэтым  і  быў  плюс  вакцынацыі.  Па-другое,  яна  абараняе  і
навакольных мяне людзей.

Лічу,  што  прышчэпка  —  найбольш  эфектыўная,  даступная  і
бяспечная  мера  прафілактыкі,  і  заклікаю  да  гэтага  ўсіх
работнікаў нашага прадпрыемства.

Улічваючы, што ў нашай гаспадарцы працуюць сотні чалавек — ад
агароднікаў  да  жывёлаводаў  і  механізатараў,  вакцынацыі  ад
каронавіруснай інфекцыі і грыпу ўдзяляем асаблівую ўвагу. У
гэтым ёсць не толькі клопат пра здароўе супрацоўнікаў, але і
эканамічны  разлік:  прышчэпленыя  альбо  не  хварэюць,  альбо
пераносяць захворванне ў лёгкай форме і хутчэй прыступаюць да
працы. Таму ў нас маецца дамоўленасць з мясцовай установай
аховы здароўя аб правядзенні вакцынацыі на працоўным месцы.
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Загадзя  складаюцца  спісы  жадаючых  зрабіць  прышчэпку,  і  ў
абумоўлены час медыкі прыязджаюць на прадпрыемства. Напрыклад,
летам  “працэдурны  кабінет”  мабільнай  брыгады  медыкаў
размясціўся ў адміністрацыйным будынку. Гэта было зручна, таму
што працаўнікам не спатрэбілася марнаваць час на наведванне
амбулаторыі.

Сельская гаспадарка мае стратэгічнае значэнне, таму ад здароўя
кожнага работніка залежыць здароўе астатніх і вынікі агульнай
справы.  Таму  пра  карысць  вакцынацыі  як  дзейснай  меры
прафілактыкі  кажу  пастаянна  і  заклікаю  ўсіх  рушыць  услед
ўласным прыкладу-зрабіць прышчэпку.

Ірына Грамыка

Фота з архіва рэдакцыі

Гісторыя  стварэння  і
працоўных  дасягненняў:  КСУП
“Брылёва” адзначае 100-гадовы
юбілей

Адна з самых вядомых і найстарэйшых гаспадарак Гомельшчыны-
камунальнае  сельскагаспадарчае  прадпрыемства  “Брылёва”  –
адзначае 100-гадовы юбілей. Яго векавая гісторыя адзначаная
шматлікімі  дасягненнямі  і  знакавымі  падзеямі.  Пра  іх  мы
прапануем ўспомніць ў дзень юбілею.
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Ад ваенгаса да ВДНГ

Роўна  100  гадоў  таму,  у  1921  годзе,  на  базе  падсобнай
вытворчасці  трэцяга  цаглянага  завода  і  некалькіх  прыватных
садаводчых  гаспадарак  быў  створаны  ваенгас  “Брылёва”,  які
пасля  заканчэння  Грамадзянскай  вайны  стаў  аднайменным
саўгасам.

Варта сказаць, што на момант адукацыі “Брылёва” размяшчала
толькі 12 коньмі, трыма коннымі плугамі і участкам зямлі.
Аднак  развівалася  гаспадарка  хутка  і  па  розных  напрамках:
асноўнай  яго  спецыялізацыяй  стала  вырошчванне  гародніны  і
садавіны, а таксама малочная жывёлагадоўля.

З  пачатку  30-х  гадоў  “Брылёва”  было  адной  з  пляцовак  па
падрыхтоўцы  спецыялістаў  для  працы  на  вёсцы:  тут  адкрылі
сельскагаспадарчую  школу,  пазней  ператвораную  ў  заатэхнічны
тэхнікум.



У 1939 годзе за дасягненні ў галіне раслінаводства прыгарадная
гаспадарка  ўшаноўвалі  на  выставе  дасягненняў  народнай
гаспадаркі  ў  Маскве.  З  тых  часоў  працаўнікі  з  “Брылёва”
шматкроць удзельнічалі ў ВДНГ, Пакараючы ўсё новыя вышыні ў
аграрнай вытворчасці. Сярод работнікаў гаспадаркі-65 кавалераў
ордэнаў і медалёў СССР, атрыманых за працоўныя перамогі.



Ваенныя выпрабаванні і адраджэнне ў пасляваенны перыяд

Эстафету  дасягненняў  мірнага  працы  перапыніла  вестка  аб
пачатку Вялікай Айчыннай вайны.108 брылёўцаў сышлі на фронт,
каб змагацца за свабоду Радзімы. Многія з іх за мужнасць і
гераізм удастоены баявых ордэнаў і медалёў.

У  гады  вайны  перадавы  саўгас  быў  разбураны  і  разрабаваны
акупантамі,  але  некаторыя  рэсурсы  ўдалося  захаваць.  Перад
надыходам немцаў на Гомель частку Брылеўскага дойнага статка
паспелі эвакуіраваць за Урал: перадавыя даяркі пешшу прайшлі
сотні кіламетраў, суправаджаючы сваіх буронак. Менавіта гэта
дазволіла хутчэй аднавіць малочную жывёлагадоўлю ў» Брылёва ”
пасля вызвалення Гомельшчыны ад фашыстаў.

У  пасляваенныя  гады,  адраджаючы  разбуранае  гаспадарка,  у
«Брылёва» адначасова думалі і аб перспектывах. У 1946 годзе
быў  дадзены  старт  працы  новай  вытворчасці  па  перапрацоўцы
прадукцыі  садаводства.  Будучы  знакаміты  кансервавы  завод
пачынаўся з невялікага падсобнага памяшкання, дзе на агнявых
печах варылі яблычнае павідла. У далейшым кансервы пад маркай
“Брылёва” даведаліся і па вартасці ацанілі ў многіх кутках



Савецкага Саюза. Гэты брэнд вельмі запатрабаваны і папулярны
да гэтага часу.

Жыць інтарэсамі людзей

Чалавек-легенда, чыё імя звязана з гісторыяй з “Брылёва” ўжо
больш чатырох дзесяцігоддзяў — – яго цяперашні дырэктар, Герой
Сацыялістычнай Працы Аркадзь Тарасавіч Кобрусеў.



У  1979  годзе,  пасля  дзесяцігадовай  паспяховай  працы  ва
ўпраўленні  сельскай  гаспадаркі  і  харчавання  Гомельскага
райвыканкама,  Аркадзь  Кобрусеў  прыняў  рашэнне  перайсці  на
пасаду  кіраўніка  прыгараднай  гаспадаркі  з  шматпрофільнай
спецыялізацыяй. У новага дырэктара было шмат ідэй па развіцці
сельгаспрадпрыемства  і  паляпшэнні  жыцця  яго  працаўнікоў.
Большасць з іх удалося ўвасобіць у жыццё.

Па ініцыятыве Аркадзя Кобрусева ў “Брылёва” быў пабудаваны
цяплічны камбінат, перадавыя тэхналогіі ўкараняліся ў галіну
раслінаводства, пастаянна развівалася кансервавае вытворчасць.
Многае было зроблена па забеспячэнню аптымальных умоў працы,
забеспячэнню працаўнікоў камфортным жыллём, стварэнню сучасных
аб’ектаў інфраструктуры.



100 гадоў-гэта толькі пачатак

Сёння  КСУП  «Брылёва»  —  сучаснае,  дынамічна  развіваецца
аграрна-прамысловае  прадпрыемства.  Пісьменны  падыход  да
арганізацыі  сельгасвытворчасці  і  выкарыстанне  апошніх
дасягненняў  навукі  і  тэхнікі  дазваляе  яму  з  году  ў  год
дамагацца высокіх вытворчых паказчыкаў.



Цяплічны камбінат “Брылёва” на працягу шэрагу гадоў утрымлівае
пазіцыі лідара ў агародніцтве закрытага грунту на Гомельшчыне.
Ураджайнасць  агародніны  ў  адкрытым  грунце  дасягае  1000
цэнтнераў з гектара. Жывёлаводы гаспадаркі першымі ў краіне
пераадолелі 9-тысячны рубеж надою на адну карову. Кансервавы
завод, захоўваючы традыцыі якасці, стаў эфектыўным удзельнікам
імпартазамяшчальнай  вытворчасці,  асвоіўшы  перапрацоўку
зялёнага  гарошку  і  спаржавай  фасолі.





Нягледзячы  на  высокія  дасягненні,  у  гаспадарцы  ўпэўненыя-
перспектыў  для  росту  па-ранейшаму  шмат.  А  каштоўны  вопыт,
назапашаны за дзесяцігоддзі паспяховай працы, стане падмуркам
для ўвасаблення новых смелых ідэй.

З 23 снежня Гомельскі вопытны
лясгас  пачынае  рэалізацыю
навагодніх дрэў

Продаж навагодніх дрэў насельніцтву Гомельскі вопытны лясгас
пачынае ўжо на гэтым тыдні — з 23 снежня.

Рэалізацыя будзе ажыццяўляцца:
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– на тэрыторыі лясгаса (г. Гомель, вул. Ленінградская, 42) і ў
лясніцтвах 23 і 24 снежня, а таксама штодня з 27 па 31 снежня,
з 8.00 да 17.00;

–  на  тэрыторыі,  прылеглай  да  гандлёвых  шэрагаў  рынку
«Чарнігаўскі»  (г.  Гомель,  вул.  Ільіча,  299),  і  на  рынку»
Навабеліцкі ” (г. Гомель, вул. Ільіча, 74) з 23 па 31 снежня,
штодня, з 10.00 да 19.00;

– на кірмашы ў Гомелі, на плошчы Паўстання 19, 25 і 26 снежня
з 9.00 да 15.00.

Пакупнікам прапаноўваюцца ў асартыменце:

– ссечаныя дрэвы: навагодняя хвоя вышынёй да 1 м, ад 1,01 да 2
м, ад 2,01 да 3 м;

– дрэвы ў кадках: навагодняя елка ў пластыкавым чыгуне вышынёй
ад 0,6 да 0,8 метра;

Кошт навагодніх дрэў будзе вар’іравацца ад 10 да 18 рублёў –
на  ёлачных  кірмашах,  ад  8  рублёў  і  вышэй  –  пры  куплі  ў
лясніцтвах і лясгасе.

Больш  падрабязную  інфармацыю  можна  даведацца  на  сайце
Гомельскага  вопытнага  лясгаса  і  па  тэлефоне  26-04-56

Здраўніцы  Гомельскага  раёна
падводзяць  вынікі
турыстычнага  сезона  і
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рыхтуюцца  да  навагодніх
святаў

Нягледзячы на няпростую працу ва ўмовах пандэміі, санаторныя
ўстановы  завяршаюць  адыходзячы  год  з  добрымі  вынікамі.  Іх
паслугі апынуліся асабліва запатрабаванымі ў той перыяд, калі
людзям было неабходна не проста адпачыць, але і аднавіцца
пасля перанесенага захворвання, умацаваць імунітэт.

Здароўе-у падарунак

У  санаторый  «Чонкі»  большасць  адпачывальнікаў  сёлета
прыязджалі не толькі для таго, каб адцягнуцца ад будзённых
клопатаў і добра правесці адпачынак, а галоўным чынам — дзеля
лячэння.

– Калі ў мінулым годзе людзі асцерагаліся ехаць у здраўніцы і
імкнуліся  “пераседзець”  пандэмію  дома,  то  цяпер  многія
зразумелі:  нельга  абысціся  без  мер  па  ўмацаванні  свайго
здароўя,  асабліва  пасля  перанесенага  COVID-19.  Клопатам  аб
вашым імунітэце ў нас зоймуцца прафесіяналы — – кажа дырэктар
сана-торыя “Чонкі” Алег Кірыко.

Сёлета  ў  санаторыі  “Чонкі”  адпачыла  больш  за  3,5  тысячы
беларусаў  і  1,5  тысячы  замежных  грамадзян.  Большую  частку
гасцей  з  замежжа  склалі  расіяне,  але  былі  сярод  іх  і
грамадзяне  ЗША,  Германіі,  Ізраіля.
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Намеснік  дырэктара  санаторыя  «Чонкі»  па  медыцынскай  частцы
Алеся Гороховская.

— Былі выпадкі, калі пуцёўкі для сваіх сваякоў, якія жывуць у
Беларусі або Расіі, дыстанцыйна набывалі грамадзяне ЗША або
Ізраіля.  Бо  аб  нашых  рэабілітацыйных  праграмах,  якія
дапамагаюць  справіцца  з  наступствамі  COVID-19,  чулі  і  за
мяжой. А самае лепшае, што можна падарыць блізкім людзям, –
гэта здароўе, – адзначае Алег Кірыкаў.

Вялікая  ўвага  ў  здраўніцы  ў  завяршаецца  сезоне  надалі
арганізацыі тураў выхаднога дня. Галоўная мэта-паказаць людзям
перавагі  адпачынку  з  санаторна-курортным  лячэннем,
прадэманстраваць,  што  гэты  фармат  падыходзіць  для
прадстаўнікоў  усіх  пакаленняў.

Санаторый “Чонкі” – здраўніца праф-саюзная, а таму для членаў
Федэрацыі  прафсаюзаў  Беларусі  тут  прадугледжаны  асаблівыя
бонусы і праграмы лаяльнасці. З нядаўніх часоў адмысловымі
зніжкамі на пуцёўкі з лячэннем могуць скарыстацца і члены



прафсаюзаў  Расійскай  Федэрацыі.  Гэтай  прапановай  асабліва
зацікавіліся жыхары Бранскай вобласці.

У санаторыі “Чонкі” на зімовых святах будзе шмат гасцей, у тым
ліку  і  замежных.  Спецыяльны  тур  “навагодні  ўік-энд”
прадугледжвае святочны банкет і вялікую забаўляльную праграму.
Не  забудуць  і  пра  аздараўленчыя  мерапрыемствы-напрыклад,
фітатэрапія.

Працэдуру ў СПА-капсуле праводзіць Святлана Сітніца.

Дырэктар санаторыя Алег Кірыкаў падзяліўся некаторымі планамі
на  будучы  год:-  Мы  працягнем  працаваць  па  запатрабаваных
рэабілітацыйных  праграмах  і  значна  пашырым  свае  акцыйныя
прапановы. Напрыклад, шэраг працэдур, якія перш ставіліся да
катэгорыі платных, адпачывальнікі, ку-піўшы пуцёўку з лячэннем
на тэрмін не менш 14 дзён, зараз змогуць атрымаць бясплатна.

Гармонія душы і прыродыУ санаторыі «Машынабудаўнік» кажуць,
што госці, аднойчы пабылі тут, абавязкова хочуць вярнуцца.
Зазірнуўшы ў адміністрацыйны корпус на некалькі хвілін, мы



адразу  ж  знайшлі  пацверджанне  гэтым  словам.-  Кожны  сезон-
толькі ў “Машынабудаўнік”! Нягледзячы на тое што цяпер праз
пандэмію  стала  больш  фармальнасцяў  і  праблем  на  мяжы  —  –
падзяліўся Аляксей з Калугі.Дарэчы « “Машынабудаўнік” у гэтым
сезоне прыняў на адпачынак 4515 грамадзян Беларусі і амаль
1200  адпачывальнікаў  з  іншых  краін,  у  тым  ліку  Расіі,
Азербайджана,  Малдовы,  Індыі,  Нігерыі,  Эстоніі,  Ізраіля.
Здраўніца з задавальненнем прымае гасцей з любой кропкі свету.
Невыпадкова  на  яе  сайце  можна  знайсці  інфармацыю  і  на
англійскай,  і  на  кітайскай  мовах.

– Мы разумеем, якімі складанымі сталі для ўсіх апошнія паўтара
года.  З-за  коронавирусной  інфекцыі  велізарныя  маральныя  і
фізічныя  нагрузкі  ляглі  нават  на  тых,  каму  ўдалося
засцерагчыся ад небяспечнага віруса. Таму якасны адпачынак,
санаторна-курортнае  лячэнне  апынуліся  асабліва
запатрабаванымі. Наш калектыў зрабіў усё, каб дапамагчы гасцям
умацаваць імунітэт, захаваць маладосць і прыгажосць, а таксама
пазітыўнае стаўленне да жыцця, — распавядае дырэктар санаторыя
«Машынабудаўнік» Наталля Звенігародская.



Саляная пячора ў санаторыі “Машынабудаўнік”.

Санаторый “Машынабудаўнік” – адзіная ў Беларусі здраўніца, на
базе  якой  працуе  кафедра  неўралогіі  і  нейрахірургіі
Гомельскага  дзяржаўнага  медыцынскага  ўніверсітэта.  Цеснае
супрацоўніцтва  з  навукоўцамі  дапамагло  ў  кароткія  тэрміны
распрацаваць рэабілітацыйныя праграмы супраць COVID-19, якія
тут ўкаранілі аднымі з першых у краіне. Госці здраўніцы па
вартасці ацанілі іх эфектыўнасць.

—  Наш  санаторый-шматпрофільны.  Нароўні  з  лячэннем,
аздараўленнем, мы развіваем і іншыя напрамкі. У пачатку новага
года  будзе  адкрыта  СПА-аддзяленне  з  унікальным  сучасным
абсталяваннем.  Да  яго  будзе  прымыкаць  новы  канферэнц-зала,
дзіцячы гульнявы пакой, нумарны фонд на 35 чалавек. Праведзена
вялікая праца. Мы спадзяемся, што гасцям спадабаюцца ўсе нашыя
рэалізаваныя ідэі, — адзначыла Наталля Звенігародскага.

На  новогодние  праздники  в  «Машиностроителе»  предоставят
возможность отдыха на любой вкус. Праздничные путевки можно



купить на срок от 1 до 10 дней. Для каждого тура будет своя
незабываемая  программа.  Скидки  предусмотрены  для
представителей  разных  возрастных  категорий.

Ирина Трипузова

Фото Дарьи Каймович и из архива редакции

 https://sozhnews.by

Старшыня  Гомельскага
райвыканкама  Сяргей
Ермаліцкі: “асаблівая ўвага ў
праекце Канстытуцыі нададзена
падтрымцы сем’яў з дзецьмі і
моладзі, клопату дзяржавы аб
пажылых людзях і інвалідах”

Старшыня  Гомельскага  райвыканкама  Сяргей  Ермаліцкі:
“Асаблівая  ўвага  ў  праекце  Канстытуцыі  нададзена  падтрымцы
сем’яў з дзецьмі і моладзі, клопату дзяржавы аб пажылых людзях
і інвалідах”
У  новай  Канстытуцыі  будзе  закладзеная  аснова  для  развіцця
прынцыпаў справядлівасці і сацыяльнай палітыкі Беларусі, дзе
абарона інтарэсаў простых грамадзян і падтрымка людзей, якія
знаходзяцца ў складанай жыццёвай сітуацыі, будзе ў прыярытэце.
Асаблівая  ўвага  ў  праекце  Канстытуцыі  нададзена  выхаванню
традыцыйных сямейных каштоўнасцяў, падтрымцы сем’яў з дзецьмі
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і моладзі, клопаце дзяржавы аб пажылых людзях і інвалідах.
Такое  меркаванне  выказаў  старшыня  Гомельскага  райвыканкама
Сяргей Ермаліцкі.

Наведваючы ў рамках адзінага дня інфармавання ТАА “Вытворчая
кампанія” Сябры ” і сустракаючыся з прадстаўнікамі працоўнага
калектыву, кіраўнік раёна надаў увагу і развіццю вытворчасці:

– У структуры прадпрыемстваў прамысловасці вытворчая кампанія
“Сябры” займае адно з вядучых месцаў, дэманструючы станоўчыя
вынікі  сваёй  дзейнасці.  Усё  гэта  дасягаецца  дзякуючы
абнаўленню  ліній  вытворчасці,  своечасовай  мадэрнізацыі,  што
дазваляе  нарошчваць  аб’ёмы  пастаўкі  прадукцыі  на  ўнутраны
рынак і экспарт. Стабільная праца вытворчасці дае магчымасць
сёння работнікам атрымліваць годны заробак.

Любы  кірунак  у  эканоміцы,  у  грамадска-палітычнай  жыцця
патрабуе змяненняў і абнаўленняў. Гэта датычыцца і Асноўнага
Закона  краіны.  Беларусь  падыходзіць  да  ключавой  межах
найноўшай дзяржаўнасці — канстытуцыйнаму рэферэндуму. Ад змен
у Канстытуцыі залежыць, якія будуць налады ў нашай палітычнай
сістэмы  ў  бліжэйшыя  некалькі  дзесяцігоддзяў.  Рэферэндум  па
праекце  абноўленай  Канстытуцыі,  як  і  планавалася,  павінен
адбыцца ў лютым 2022 года. Сяргей Ермаліцкі спадзяецца на
свядомасць і актыўную жыццёвую пазіцыю жыхароў раёна:

– Новаўвядзенняў шмат, і яны абавязкова знойдуць падтрымку ў
нашых выбаршчыкаў, якія прыйдуць на рэферэндум. Важна, што ў
праекце новай рэдакцыі Канстытуцыі Беларусі захаваныя базавыя
падыходы да развіцця сацыяльнай палітыкі краіны, дзе абарона
інтарэсаў  простых  грамадзян  і  падтрымка  людзей,  якія
знаходзяцца ў складанай жыццёвай сітуацыі, будзе ў прыярытэце.
Асаблівая  ўвага  ў  праекце  Канстытуцыі  нададзена  выхаванню
традыцыйных сямейных каштоўнасцяў, падтрымцы сем’яў з дзецьмі
і моладзі, клопаце дзяржавы аб пажылых людзях і інвалідах.

Адно з галоўных пытанняў, акрамя змяненняў у Канстытуцыю, якія
актыўна  абмяркоўваліся  Канстытуцыйнай  камісіяй  і  рабочай



групай, створанай пры Прэзідэнце — – наданне канстытуцыйнага
статусу  вышэйшага  прадстаўнічага  органа  народаўладдзя
Усебеларускаму  народнаму  сходу,  звярнула  ўвагу  начальнік
аддзела ідэалагічнай работы, культуры і па справах моладзі
райвыканкама Ірына Чарнаруцкая:

—  Прапануецца  надзяліць  УНС  правам  вырашаць  пытанне  аб
легітымнасьці  выбараў  Кіраўніка  дзяржавы  і  аб  імпічменце
Прэзідэнта.  Гэта  будзе  спрыяць  пашырэнню  функцый  народнага
прадстаўніцтва. Такія нормы ўводзяцца ўпершыню, і дыскусій з
гэтай  нагоды  нямала.  Яшчэ  адна  функцыя  ВНС-ўраўнаважванне
ўзаемадзеяння  розных  галін  улады  для  захавання  балансу.
Беларусь застаецца прэзідэнцкай рэспублікай, аднак Парламент
атрымае дадатковыя паўнамоцтвы і кантрольныя функцыі.

Ірына Канавалава.

Рэспубліканская
прафілактычная  акцыя  ”
Бяспечны Новы год!”праходзіць
у Беларусі

Часцяком  пераднавагодні  перыяд  суправаджаецца  рэзкім
павелічэннем  колькасці  пажараў  і  траўмаў  з-за  парушэння
правілаў  пажарнай  бяспекі  пры  падрыхтоўцы  да  святаў  і
неасцярожнага абыходжання з піратэхнікай. З мэтай папярэджання
падобных надзвычайных сітуацый у Беларусі з 14 па 31 снежня
праходзіць рэспубліканская акцыя «Бяспечны Новы год!»

Прафілактычная акцыя пройдзе ў тры этапы і будзе доўжыцца да
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31  снежня.  З  14  па  17  снежня  работнікі  МНС  наведаюць
тэрытарыяльныя цэнтры сацыяльнага абслугоўвання насельніцтва,
дамы ветэранаў і інвалідаў, санаторыі, дзе ў інтэрактыўнай
форме раскажуць, як сустрэць Новы год бяспечна.

Другі этап акцыі будзе праходзіць з 20 па 24 снежня і ахопіць
агульнаадукацыйныя  ўстановы,  установы  пазашкольнай  працы,
інтэрнаты, дзіцячыя дамы і дамы сямейнага тыпу.

Завяршальным  перыядам  прафілактычных  мерапрыемстваў  стануць
дні з 27 па 31 снежня.

– На адкрытых пляцоўках, у буйных гандлёвых цэнтрах і іншых
месцах  масавага  збору  людзей  работнікі  МНС  павіншуюць
насельніцтва  з  надыходзячымі  святамі,  нагадаюць  правілы
бяспекі  і  раздадуць  пазнавальную  наглядна-выяўленчую
прадукцыю, а таксама правядуць тэматычныя віктарыны, конкурсы,
латарэі.  Відовішчнай  падзеяй  стане  шэсце  пажарных  Дзядоў
Марозаў — – распавялі ў Гомельскім РАНС.

А каб святы не азмрочыліся сумнымі наступствамі, работнікі
Гомельскага  РАНС  нагадалі  асноўныя  правілы  выкарыстання
піратэхнікі, захаванне якіх дапаможа пазбегнуць надзвычайных
сітуацый:

–  Выкарыстоўваць  піратэхніку  неабходна  строга  на  вуліцы,
адзінае, што можна “запальваць” дома-бенгальскія агні. Таксама
забаронена  эфектна  салютаваць  з  балкона:  для  запуску
феерверкаў патрэбна адкрытая пляцоўка, свабодная ад будынкаў,
дрэў  і  лёгкаўзгаральных  прадметаў,  важна  памятаць,  што
падпальваць  кнот  трэба  на  адлегласці  выцягнутай  рукі.  Пры
гэтым нельга накіроўваць салют у бок людзей. У выпадку, калі ж
піратэхніка не спрацавала, не падпальваюць яе паўторна і не
нахіляйцеся над ёй, каб высветліць, што здарылася, гэта можа
быць небяспечна.

Каб  надыходзячыя  святы  прайшлі  без  наступстваў-выконвайце
гэтыя нескладаныя правілы, будзьце ўважлівыя і асцярожныя.



Таццяна ГУЦАВА

https://sozhnews.by

“Прамую  тэлефонную  лінію”  і
асабісты  прыём  грамадзян
правядзе  член  Савета
Рэспублікі  Нацыянальнага
сходу  Рэспублікі  Беларусь
сёмага  склікання  Таццяна
АБЕЛЬ

15 снежня 2021 года з 12.00 да 13.00 у Гомельскім раённым
выканаўчым камітэце (г.Гомель, вул.309) па тэлефоне 53-74-93
правядзе прыём грамадзян і” прамую тэлефонную лінію ” член
Савета  Рэспублікі  Нацыянальнага  сходу  Рэспублікі  Беларусь
сёмага склікання Таццяна Валер’еўна АБЕЛЬ.

Муж і жонка Віктар і Святлана
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Тарапына  аднавілі  ткацкі
станок  і  адраджаюць
старажытнае рамяство
 

Муж і жонка Віктар і Святлана Тарапына аднавілі ткацкі станок
і адраджаюць старажытнае рамяство
Гамяльчане Віктар Тарапына і яго жонка Святлана некаторы час
таму набылі дом у пасёлку Баштан Грабоўскага сельсавета і
змянілі гарадскую прапіску на сельскую. Нямала прац, энергіі і
фантазіі выдаткавалі жонкі на інтэр’ер пакояў, зрабіўшы стаўку
на  аўтэнтычнасць  і  сельскі  каларыт.  І  адзін  з  галоўных
прадметаў гонару-дзеючы ткацкі станок.

Віктар Таропына змог рэалізаваць сваю даўнюю мару: уладкаваць
дом у вёсцы і захаваць тое, што калісьці складала неад’емную
частку жыцця вяскоўцаў.

– Я даўно збіраю рэчы з багатай гісторыяй, – кажа Віктар
Таропына.  –  У  мяне  захавалася  посуд  і  хатняя  начынне,
вырабленая  ў  пачатку  мінулага  стагоддзя.  Бываючы  ў  розных
вёсках і вёсках, заўсёды набываю вырабы або прадметы, якімі
карысталіся нашы дзяды і прадзеды.

Ідэя ўсталяваць у доме ткацкі станок, а яшчэ лепш-навучыцца
ткаць самім, у Віктара і Святланы з’явілася каля 15 гадоў
таму, калі яны ездзілі па вёсках Веткаўскага раёна І шукалі
унікальныя ручнікі на вяселле дачкі.

–  Мы  разумелі,  што  гэты  від  рукадзелля-выраб  даматканага
палатна-паступова сыходзіць у нябыт — – тлумачыць Віктар. –
Хацелася зрабіць нешта для яго захавання. Гэта стала магчымым
пасля таго, як мы набылі дом у Баштане. Зараз другі паверх
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адведзены пад куток даўніны, дзе знайшлося месца і ткацкаму
станку.

Большасць  дэталяў  да  яго  жонкі  Торопыно  набылі  на  хутары
недалёка ад вёскі Неглюбка. Каб сабраць дзеючы станок, Віктар
арганізаваў невялікую экспедыцыю: арандаваў прычэп і разам з
сябрамі праехаў па хутарах, невялікіх вёсачках Веткаўшчыны.
Купляў  у  жыхароў  усё,  што  мае  дачыненне  да  ткацтва:
прыстасаванні для цераблення лёну, верацяна і многае іншае.
Спецыялісты Веткаўскага музея стараверства і народных традыцый
імя  Фёдара  Шклярава,  да  якіх  муж  і  жонка  апра-тились  за
дапамогай, не толькі сабралі адзін з станкоў, але і подоб-рали
для яго матэрыял.

— Аказваецца, лён, які цяпер робіцца ў Беларусі, для старых
ткацкіх  станкоў  ўжо  не  падыходзіць.  Ён  прызначаны  для
прамысловай вытворчасці ільняной тканіны, – распавядае Віктар
Торапына.  —  Так  што  нам  прыйшлося  чакаць  больш  за  месяц,
пакуль  знойдзецца  падыходнае  сыравіну.  Спецыялісты  музея
загрузілі станок ільнянымі ніткамі, якіх хопіць для вырабу 15-
метровага палатна шырынёй крыху больш за паўмет-ра. Акрамя
таго,  адразу  падключылі  да  працэсу  4  педалі-гэта  дазваляе
майстру  выткаць  больш  складаныя  і  вытанчаныя  ўзоры  і
арнаменты.  А  тканіна  атрымліваецца  рэльефнай  і  вытанчанай,
прызначанай для вырабаў на асаблівыя выпадкі. Для паўсядзённых
рэчаў ткалі пры дапамозе 2 педаляў.

У мужа і жонкі Торопыно ў планах — наведаць спецыяльныя курсы
ткацкага  рамяства,  арганізаваныя  пры  Веткаўскім  музеі,  каб
вырабіць прыгожыя і практычныя рэчы сваімі рукамі, захаваць і
перадаць іншым старадаўні і унікальны выгляд рамёствы.

Ірына Грамыка

Фота аўтара

https://sozhnews.by



Працуем і творым на карысць
Радзімы:  у  Зябраўскім
сельсавеце  адзначылі  95-
гадовы  юбілей  Гомельскага
раёна

Кожны куток нашага краю па-свойму унікальны, не выключэнне-
Зябраўскі сельсавет. Зноў перавярнулі слаўныя старонкі ягонай
гісторыі  і  ўспомнілі  заслужаных  землякоў  на  свяце,
прымеркаваным да 95-годдзя Гомельскага раёна ў Зябраўскім доме
культуры.

На тэрыторыі Зябраўскага сельсавета знаходзіцца самая высокая
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геаграфічная кропка ў нашым раёне. З глыбокай старажытнасці
людзі аблюбавалі гэтыя месцы для жыцця, ды і цяпер сельскія
населеныя пункты выклікаюць цікавасць у патэнцыйных жыхароў-
гараджан.



–  Многія  невыкарыстоўваныя  аб’екты  на  тэрыторыі  нашага
сельсавета  здабылі  новае  жыццё  дзякуючы  прадстаўнікам
прыватнага  бізнэсу.  Прыемна,  што  прадпрымальнікі  не  толькі
забяспечваюць  вяскоўцам  дадатковыя  працоўныя  месцы  і  годны
заробак, але і актыўна ўдзельнічаюць у добраўпарадкаванні і
грамадскім жыцці сельсавета — – адзначыў Старшыня Зябраўскага
сельвыканкама  Яўген  Нікіцін,  адкрываючы  эстафету  святочных
віншаванняў.

Пад  гучныя  апладысменты  адбылося  ўшанаванне  кіраўніка
фермерскай гаспадаркі Валерыя Рагалевіча, дырэктара ТАА “Завод
гідраізаляцыйных  матэрыялаў”  Пенетрон-Бел  “Аляксандра
Амроміна,  кіраўніка  СТАА  “Белтурбудэнерга”  Мікалая  Дудніка,
дырэктара ПГУП “Вітааўтапрафіт” Віктара Долбікава, гаспадара
аграсядзібы  Уладзіміра  Курзава,  прадстаўнікоў  ТАА  “Росттэх
БЕЛ”, прадпрымальніка Сяргея Штольца. Разам з цёплымі словамі
падзякі  за  супрацоўніцтва  старшыня  сельвыканкама  ўручыў  ім
сувенірныя стравы з выявай мясцовых славутасцяў.

Каранеўская эксперыментальная лясная база Інстытута лесу НАН



Беларусі-лесагаспадарчая  ўстанова,  якая  вядома  ва  ўсёй
рэспубліцы. Больш за тры дзесяцігоддзі яго ўзначальвае адзін з
самых вопытных кіраўнікоў раёна Васіль Чурыла, які рэалізаваў
нямала  карысных  ініцыятыў  для  жыхароў  сельсавета.  Вялікая
заслуга  Васіля  Сцяпанавіча  і  заключаецца  ў  падтрыманні  ў
годным выглядзе галоўнага архітэктурнага сімвала нашага раёна
— былога Паляўнічы домік князя Паскевіча. На свяце калектыў
эксперыментальнай базы і яго дырэктара шчыра падзякавалі за
вялікую працу на карысць людзей.

Зябраўская і Каранеўская базавыя школы ўносяць значны ўклад у
грамадскую працу, актыўна ўдзельнічаюць у жыцці сельсавета. Іх
кіраўнікі-Марыя Кабзарава і Юрый Гаўрушаў, а таксама загадчык
Каранеўскімі  яслямі-садам  Святлана  Шаўцова  былі  асабліва
адзначаны за годнае выхаванне падрастаючага пакалення.

Не засталіся без узнагарод і актывісты грамадскіх арганізацый-
старшыня першаснай арганізацыі Зябраўскага сельсавета Віктар
Астапенка  і  лідар  “пяршоўкі”  ГА  “Беларускі  саюз  жанчын”,
памочнік старшыні сельвыканкама Таццяна Майсеенка, а таксама
намеснік  старшыні  назіральнай  камісіі  Зябраўскага
сельвыканкама  Дзяніс  Марчанка,  актывіст  мясцовага
самакіравання  Ігар  Дзямяшонак.

Падвядзенне вынікаў традыцыйнага конкурсу на лепшае падвор’е
таксама адбылася падчас свята. Сёлета самымі крэатыўнымі і
адказнымі  гаспадарамі  былі  прызнаныя  Аляксей  і  Аксана
Дземідзенка, Наталля Курзава і Ігар Воспуков з Зябраўкі, любоў
Цішчанка з Каранёўкі. Ім уручаны каштоўныя падарункі і шыльды
«Дом узорнага парадку», якія ўпрыгожаць домаўладання.







Сустрэча ў гонар юбілею раёна дала падставу ўспомніць пра
народныя таленты сельсавета, сярод якіх-паэтка Галіна рагавая
і майстрыха Валянціна Лебедзева. А юныя таленты з Зябраўкі і
Карэне

https://sozhnews.by

Галоўнае-ацаніць  сутнасць
праблемы  і  пастарацца
дапамагчы:  старшыня
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Гомельскага  райвыканкама
Сяргей  Ермаліцкі  правёў
асабісты прыём грамадзян

Развіццё  вытворчасці,  суседскія  спрэчкі,  пытанні  дзейнасці
садовых таварыстваў былі ключавымі падчас асабістага прыёму,
які правёў старшыня Гомельскага райвыканкама Сяргей Ермаліцкі.
Магчымасцю  пагутарыць  з  кіраўніком  раёна  асабіста  і  з
дапамогай  тэлефоннай  сувязі  скарысталіся  8  чалавек.

Ангеліна Сяргееўна з пасёлка Калініна скардзілася на сваіх
суседзяў, якія ўсталявалі ў сваім доме цвёрдапаліўны кацёл з
аўтаматычнай  падачай  цяпла.  Толькі  вось  дыскамфорт  цяпер
даводзіцца выпрабоўваць яе сям’і. З-за пастаяннага дыму, які
сцелецца па паверхні зямлі і трапляе на тэрыторыю домаўладання
Ангеліны Сяргееўны, жыццё ў прыватным доме для яе зараз не ў
радасць.

– Выйсці на двор папросту нельга: ад празмернага задымлення
атрымаць асалоду ад адпачынку на свежым паветры немагчыма. Ды
і ў памяшканне майго дома таксама трапляе дым. З-за такіх умоў
дзіцяці дыскамфорт-але знаходзіцца ў сценах уласнага дома — –
распавяла Ангеліна Сяргееўна.

Старшыня  Гомельскага  райвыканкама  Сяргей  Ермаліцкі
занепакоенасць жанчыны падзяліў і запэўніў, што назіральная
камісія  абследуе  домаўладанне  суседзяў.  Таксама  прааналізуе
тэхнічныя нарматывы пры ўсталёўцы катла, наяўнасць сертыфіката
на яго, каб усе бяспечныя ўмовы эксплуатацыі абсталявання былі
выкананыя.

Кіраўнік  ТАА  “Экалогія  трэцяга  тысячагоддзя”  Сяргей
Уладзіміравіч з Мінска прапанаваў кіраўніцтву ААТ “камбінат”
Усход  ”  узаемавыгаднае  супрацоўніцтва  па  апрабаванні  новых
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тэхналогій у вырошчванні грыбоў шыітаке і вешанка на плошчах
Даманавіцкага  агароднінасушыльнага  завода.  Тут  сёння
функцыянуе  грыбаводчы  комплекс  і  цэх  па  перапрацоўцы
агародніннай прадукцыі. Яшчэ ў 2009 годзе прадпрыемства, якое
знаходзіцца  ў  Калінкавіцкім  раёне,  далучылі  да  камбіната
“Усход”.  Так  быў  забяспечаны  поўны  цыкл  —  ад  вытворчасці
агародніны  адкрытага  і  закрытага  грунту  да  глыбокай
перапрацоўкі  сыравіны.  Няпростая  эканамічная  сітуацыя  на
камбінаце “Усход” не магла не адбіцца і на працы Даманавіцкага
агароднінасушыльнага  завода.  Сёння  тут  для  працы
грибоводческого  комплексу  ў  поўную  магутнасць  неабходныя
дадатковыя сродкі і новыя тэхналогіі.

Раней  кіраўнік  ТАА  “Экалогія  трэцяга  тысячагоддзя”  Сяргей
Уладзіміравіч працаваў доўгі час на грибоводческом комплексе ў
Падмаскоўі, таму гатовы падзяліцца вопытам і перспектыўнымі
тэхналогіямі па вырошчванні каштоўных відаў ядомых і лекавых
грыбоў.

–  Калі  пытанне  ўзаемавыгаднага  супрацоўніцтва  будзе
разгледжана станоўча, то мы гатовыя ўзяць у арэнду з далейшым
выкупам  грибоводческий  комплекс  “Усходнія  Градкі  «для
вырошчвання  грыбоў  на  прамысловай  аснове  —  »  каралеўскай”
дрэўнавушка, лекавых грыбоў, шыітаке па спецыяльных штамам і
тэхналогіях для расійскага рынку. Таму на першых этапах важна
змяніць  структуру  грыба,  яго  якасць  і  выгляд,  каб  ён  быў
цікавы пакупніку і карыстаўся попытам, — растлумачыў Сяргей
Уладзіміравіч.

Кіраўнік раёна падкрэсліў, што сёння на чале кута павінна
стаяць  пытанне  эфектыўнай  працы  грыбаводчага  комплексу  і
захавання працоўных месцаў.

На прыёме былі разгледжаны і іншыя пытанні. Напрыканцы Сяргей
Ер-Маліцкі падкрэсліў:

– Падыходзіць да вырашэння кожнага пытання трэба комплексна,
ацаніўшы  сутнасць  праблемы.  А  каб  не  было  паўторных  і



калектыўных зваротаў, трэба першапачаткова дэталёва разбірацца
з інфармацыяй, якая паступіла ад заяўніка праблемай у рамках
прававога поля: без фармалізму і цяганіны.

Ірына Канавалава

Фота з архіва рэдакцыі
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